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Geacht college, 
 
Zwerfafval geeft een rommelige aanblik en is slecht voor dier en milieu. GroenLinks heeft met de 

schoonaanhanger die Rijswijk gratis ter beschikking stelt een aantal keer opruimacties georganiseerd 

en gaat dit op 13 januari weer doen. Ook is het voor inwoners mogelijk om bij de servicebalie van het 

stadhuis een gratis knijper en handring af te halen. Het Activiteitenbesluit milieubeheer verplicht 

ondernemers om de omgeving van hun inrichting binnen een straal van 25 meter vrij te houden van 

zwerfafval. Maar met name afval van fastfoodketens houdt zich niet aan grenzen. En voor 

sportverenigingen en scholen geldt deze verplichting niet.  

Bovendien lost opruimen alleen het zwerfafvalprobleem niet op. Uit onderzoek van o.a. het Centraal 

Planbureau en CE Delft blijkt dat uitbreiding van het statiegeldsysteem naar kleine flesjes en blikjes 

direct effect op het verminderen van zwerfafval. Lokale overheden, bedrijven en (milieu)organisaties 

uit Nederland en België zich hebben verenigd in de Statiegeldalliantie om samen de landelijke 

overheden aan te sporen statiegeld op alle PET-flessen en blikjes in te voeren. 

Wethouder Van der Meij heeft meermaals toegezegd om in 2017 met een zwerfafvalactieplan te 

komen. Maar tot op heden hebben wij nog geen actieplan ontvangen, waardoor het onduidelijk blijft 

welke acties er de komende tijd bovenop het huidige beleid te verwachten zijn. 

 

GroenLinks heeft daarom de volgende vragen: 

1. Wanneer kunnen wij het zwerfafvalactieplan tegemoet zien? 

2. Welke acties om het bijplaatsen van afval naast (ondergrondse) containers te voorkomen komen 

daarin terug? 

3. Hoeveel is er in de afgelopen jaren gebruik gemaakt van de schoonaanhanger en van de gratis 

knijper en handring? Hoe gaat het college deze mogelijkheden meer onder de aandacht brengen? 

4. Hoe vaak zijn er in de afgelopen jaren in Rijswijk overtredingen geconstateerd op de wettelijke 

regel van 25 meter en welke acties zijn er vervolgens ondernomen? 

5. Graag ontvangen wij een overzicht van afspraken die de gemeente heeft gemaakt met instellingen 

en bedrijven, waaronder fastfoodketens, incl. de in december geopende vestiging van KFC, om 

zwerfafval op te ruimen. Waar ziet het college mogelijkheden om deze afspraken te verbreden? 

6. Is het college het met GroenLinks eens dat sportverenigingen en scholen ook een 

verantwoordelijkheid dragen voor hun omgeving?  

7. Is het college bereid om de inspanningsverplichting voor het opruimen van zwerfafval, die voor 

ondernemers al geldt, op te nemen in huurovereenkomsten met sportverenigingen? 

8. Gaat Rijswijk zich aansluiten bij de Statiegeldalliantie? Zo ja, wanneer? Zo nee, waarom niet? 

 

Namens de fractie van GroenLinks, 
 
Marieke Alberts 


